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§ 71 Dnr KFKS 2018/3 

Anmälningar 

Beslut 
Anmälningarna noteras till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Anmälningar KSAU 2018-04-17 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Inbjudningar 
 

Regional utveckling 2018, den 8 maj SKL 

Cirkulär, SKL 
 

Cirkulär 18:10 med bilagor  
Cirkulär 18:12  
Cirkulär 18:14 med bilaga  
Nyhetsbrev – Offentliga fastigheter SKL 

Övrigt 
 

Styrelseprotokoll Nacka stadshus AB Johanna Magnusson, utvecklingsledare 
redovisningsenheten 

Protokollsutdrag utbildningsnämnden 
2018-03-15 ang behov av gymnasieplatser 
med tillhörande tjänsteskrivelse 

Utbildningsnämnden 

Arbets- och företagsnämndens 
månadsbokslut februari 2018, 
tjänsteskrivelse och rapport 

Arbets- och företagsnämnden 

Föreningsrådet i Älta, protokoll från 
årsmöte 180313 

 

Södertörns brandförsvarsförbund, 
revisionsberättelse, revisorernas 
redogörelse, rapporter 

 

Södertörns brandförsvarsförbund, 
protokollsutdrag årsbokslut 2017 med 
tillhörande tjänsteutlåtande 

 

Södertörns brandförsvarsförbund, 
protokoll 180316 

 

Södertörns brandförsvarsförbund, 
Årsredovisning 2017 

 

Vårljus AB, kallelse och protokoll 180221  
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Vårljus AB, protokoll valberedning 180326  
Vårljus AB, kallelse årsstämma 180503  
Vårljus AB, års- och koncernredovisning  
VärNa protokoll 180323  

 
- - - - - 
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§ 72 Dnr KFKS 2018/2 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Delegationsbesluten noteras till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 

Delegationsbeslut, anmälningar KSAU 2018-04-17 

Ärende Beslutsfattare Datum 
Beslutsattestant kultur-och 
fritidsenheten 

Lena Dahlstedt, stadsdirektör 2018-03-12 

Beslut om certifikatupplåning 
2018-03-23—2018-06-21 

Maria Andersson, finanschef 2018-03-21 

Beslutsattestanter Natur och 
trafikprocessen 

Dag Björklund, trafik- och 
fastighetsdirektör 

2018-03-07 

Delegationsbeslut 
lantmäterienheten 

Lena Dahlstedt, stadsdirektör 2018-03-28 

Delegationsbeslut, tf 
ekonomidirektör sommar 2018 

Eva Olin, ekonomidirektör 2018-04-09 

 
- - - - - 
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§ 73 Dnr KFKS 2018/321 

Månadsbokslut mars 2017 för Nacka kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar bokslutet för mars 2018. 
 

Ärende 
Med ett ackumulerat ekonomiskt utfall för perioden januari till mars på 68 miljoner kronor 
ligger resultatet 14 miljoner kronor över vad som beräknats i budgeten. Helårsprognosen 
visar ett resultat på 137 miljoner kronor, vilket innebär ett förväntat underskott på 36 
miljoner kronor jämfört med årsbudgeten på 173 miljoner kronor.  
 
De flesta nämnder visar för helåret ett resultat enligt budget eller visar på överskott. 
Kommunstyrelsen, arbets-och företagsnämnden och socialnämnden ser dock ut att gå med 
underskott, beroende på kostnader inom verksamheterna för fastighetsprocessen, fler 
flyktingfamiljer som söker ekonomiskt bistånd, kostnader för kvarvarande boendeplatser i 
samband med färre ensamkommande barn och unga samt två resurskrävande 
familjehemsplaceringar inom socialtjänsten. 
 
Kommunen har vid utgången av mars en låneskuld på 400 miljoner kronor. Netto har 
kommunen under den aktuella perioden gjort investeringar på 212 miljoner kronor. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 16 april 2018 
Månadsbokslut mars 2018 för Nacka kommun. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 74 Dnr KFKS 2018/313 

Kommunstyrelsens bestämmelser för 
medelsförvaltningen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar föreslaget styrdokument ”Kommunstyrelsens bestämmelser för 
medelsförvaltningen”. 

Ärende 
Kommunstyrelsen ska minst årligen fastställa ”Bestämmelser för medelsförvaltningen”, där 
finansiella risklimiter fastställs. I ärendet föreslås förändringar inom skuldhanteringen för 
upplåning som överstiger 800 miljoner kronor, till exempel att en större andel lån får 
förfalla inom ett år, såväl ränteförfall som kapitalförfall. Förslaget läggs för att kommunen 
bättre ska möta marknaden. Räntebindningstiden föreslås höjas till 2-5 år för att möjliggöra 
för att räntor kan bindas på något längre löptider. För upplåning på certifikatmarknaden 
föreslås att max andel per kreditgivare tas bort då dessa lån upphandlas till lägsta pris.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 4 april 2018 
Kommunstyrelsens bestämmelser för medelsförvaltning, uppdaterad med förslag enl ovan 
Reglementet för medelsförvaltningen, fastställd av kommunfullmäktige 14 nov 2016 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
arbetsutskottsgrupp. 
 
”Äntligen blir detta ärende av. Socialdemokraterna har påpekat vikten av att kunna använda 
det gynnsamma marknadsläget då vi lånar till negativ ränta för att få mer rationell 
finansiering till investeringar. En senfärdig moderatledd majoritet vaknar först nu och har 
redan förlorat flera år av möjligheter till denna medelsförvaltning.” 
 
- - - - - 
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§ 75 Dnr KFKS 2018/264 

Prissättning av administrativa stödtjänster 2019 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen fastställer de föreslagna ekonomiska principerna för administrativa 
stödtjänster avseende år 2019. 
 

Ärende 
Förslaget är att de principer som fastställdes inför budget 2014 för beräkning och 
fördelning av de gemensamma administrativa stödtjänsterna kvarstår. Principerna innebär i 
korthet att kostnaderna beräknas på senaste årets förbrukning eller på antal anställda. 
Kostnaderna ska vara fastställda före att enheterna börjar arbetet med kommande års 
budget.  
 
Inför nämndernas arbete med mål och budget för åren 2019-2021 och internbudgeten för 
2019 är det viktigt att kommunens verksamheter känner till kostnaderna för de 
administrativa stödtjänsterna. Hur priserna beräknas ska vara känt i god tid inför 
nämndernas beslut om mål och budget för nästkommande år samt när nämnder och 
verksamheternas ska redovisa internbudget. Tidigare års principer har fungerat väl hos båda 
parter och därför föreslås principerna vara oförändrade. Under 2018 kommer en organisa-
tionsöversyn att ske vilket kan medföra förändringar. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 3 april 2018 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 76 Dnr KFKS 2018/288 

Beslut om registrerades rättigheter och personuppgifts-
biträdesavtal med anledning av dataskyddsförordningen 
Reviderad delegationsordning 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Mot bakgrund av allmänna dataskyddsförordningen som börjar gälla den 25 maj i år 
beslutar kommunstyrelsen att delegera beslutanderätten till enhetschef/rektor/ 
verksamhetschef enligt följande. 
 

1. Beslut om den registrerades rättigheter i fråga om rättelse, radering, begränsning av 
behandling och överföring av personuppgifter till annan personuppgiftsansvarig 
(dataportabilitet). 

2. Beslut att ingå personuppgiftbiträdesavtal med personer utanför den kommunala 
organisationen som behandlar personuppgifter för kommunstyrelsens räkning. 

 
Ändringarna införs som ny punkt 10 och 11 i delegationsordningen. 
 

Ärende 
Den 25 maj i år ersätts personuppgiftslagen och personuppgiftsförordningen av 
dataskyddsförordningen (GDPR). Förordningen innebär vissa förändringar för de 
personuppgiftsansvariga som behandlar personuppgifter, däribland Nacka kommun. Den 
innebär även stärkta rättigheter för den enskilde (den registrerade) när det gäller personlig 
integritet. Reglerna i dataskyddsförordningen liknar reglerna i personuppgiftslagen men 
innehåller därutöver ett antal nyheter. De registrerades rättigheter har dessutom utökats, 
förstärkts och specificerats.  
 
En nyhet i förordningen är att några av de skyldigheter som tidigare har gällt för den 
personuppgiftsansvarige nu även gäller för personuppgiftsbiträden, det vill säga de som 
behandlar personuppgifter för kommunens räkning. Dataskyddsförordningen ställer krav 
på att det upprättas ett så kallat personuppgiftsbiträdesavtal när någon annan behandlar 
personuppgifter för kommunens räkning.  
 
Kommunstyrelsen föreslås nu delegera rätten att besluta om åtgärder kopplade till den 
registrerades rättigheter samt rätten att ingå personuppgiftsbiträdesavtal. 
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Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 4 april 2018 
Förslag till reviderad delegationsordning för kommunstyrelsen 
Nu gällande delegationsordning för kommunstyrelsen 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas 
arbetsutskottsgrupp. 
 
”GDPR-anpassning av delegationen är nödvändig och bra. Socialdemokraterna tycker att 
det alltid finns risker med outsourcing av personuppgiftshantering. Vi påtalade detta även 
tidigare i samband med upphandlingen av IT-driftsleverantör. Då ville den moderatledda 
alliansen inte ta vår oro i akt och valde att i upphandlingsunderlaget inte ställa krav på att 
säker eller intern personhantering. Lyckligtvis valde våra kloka tjänstemän att införa säker 
personhantering som krav i den upphandlingen ändå. GDPR förtydligar behovet av att ha 
en säker och hållbar hantering av personuppgifter.” 
 
- - - - - 
  



13 (30) 
 17 april 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 77 Dnr KFKS 2018/267 

Dataskyddsombud för kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen utser Lisa Härdmark som dataskyddsombud för kommunstyrelsen från 
och med den 25 maj 2018. 
 

Ärende 
Den 25 maj 2018 ersätts personuppgiftslagen (PUL) med dataskyddsförordningen1 
(GDPR). I samband med detta ersätts personuppgiftsombudets roll med ett dataskydds-
ombud. Varje nämnd i kommunen är en myndighet som enligt dataskyddsförordningen 
måste utse ett dataskyddsombud. Då Lisa Härdmark bedöms uppfylla de angivna kraven 
föreslås att kommunstyrelsen utser henne som dataskyddsombud från och med den 25 maj 
2018. 
 

Handlingar i ärendet 
Juridik- och kanslienhetens tjänsteskrivelse den 4 april 2018 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med juridik- och kanslienhetens 
förslag. 
 
- - - - - 
  

                                                 
1 GDPR - General data protection regulation. 
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§ 78 Dnr KFKS 2018/306 

Uppdatering av Nacka kommuns näringslivsstrategi  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att anta den uppdaterade versionen av Nacka kommuns 
näringslivsstrategi.  
 

Ärende 
Kommunstyrelsen har gett i uppdrag att samtliga styrdokument ska ses över för att 
åstadkomma en enhetlig uppbyggnad och tydliggöra att dokumenten utgår från Nacka 
kommuns styrmodell. Därför föreslås vissa uppdateringar i Nacka kommuns 
näringslivsstrategi för att ha en tydlig utgångpunkt i styrmodellen. 
 
Näringslivsstrategins fem strategiskt prioriterade områden är i förslaget oförändrade, men 
mindre justeringar och ändringar har gjorts. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 2 april 2018 
Uppdaterad näringslivsstrategi 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade att, på sidan 2 i förslaget till uppdaterad 
näringslivsstrategi, ta bort ”Utvecklar fler kundvalstjänster”. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsens arbetsutskott i 
enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet instämmer på et stora hela i den uppdaterade näringslivsstrategin. Dock är 
det två saker där vi har invändningar.  
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Det ena gäller det att kommunen ska främja innovation och entreprenörskap genom att 
utveckla fler kundvalstjänster. Dels är det inte en rimlig koppling, dels är Vänsterpartiet i 
stort emot att kommunen organiserar verksamheter för medborgarna genom kundval. 
 
Den andra invändningen gäller att kommunen låter näringslivets kompetensbehov stå som 
grund för utvecklingen av arbetsförlagd utbildning och praktik. Självklart är 
kompetensbehovet väsentligt i sammanhanget men det är också viktigt att här se till behov 
och önskemål som de som efterfrågar utbildningen och praktiken har. Eller hur var det nu 
med synen på individens förmåga till egna val?” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp. 
 
”I fem har socialdemokraterna lyft fram behovet av samordning för innovationsrådgivning, 
mentorskap och finansiering; strategier för att få befintliga förutsättningar för småbolag att 
växa, samt en fiberstrategi så att alla bolag kan vara del av detta. Nu finns dessa med och 
det är bra, men frågan uppstår varför alliansen är så himla långsamma och släpar efter med 
viktiga beslut som borde ha tagits för fem år sedan, när socialdemokraterna föreslog det. 
De som förlorar på detta prestigespel är de driftiga entreprenörerna och Nackaborna 
genom en outnyttjad tillväxtpotential.” 
 
Jan-Eric Jansson (KD) lät anteckna följande för Kristdemokraternas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Kristdemokraterna är positiva till den presenterade näringslivsstrategin. Den är bra och 
inte särskilt kontroversiell, utom på några punkter. Inte heller de punkterna borde vara 
särskilt kontroversiella men det visar sig gång på gång att de ändå är det. Därför vill vi 
gärna markera hur viktiga dessa punkter är. 
• Att lita på människor. Om man verkligen litar på medarbetare, näringsliv och 
civilsamhället i stort, så tar man stora risker. Antingen går det åt skogen, och då får man 
skulden. Eller så blir resultatet innovativt och lyckat, och då får man inte äran. 
Nacka har gjort sig känd för att lita på sina medarbetare. Det har inte alltid blivit bra. Ändå 
är det detta som har varit ett av de viktigaste skälen till Nackas framgångar under några 
decennier. Politiken har i Nacka valt bort att detaljstyra och därigenom ta död på 
kreativiteten. Att detaljstyra är annars en mycket attraktiv väg i kommunsverige, med starkt 
negativa konsekvenser. 
• Kundvalsystemet är ett av de smartaste instrumenten för den som vill lita på 
medborgarna. Att oppositionen ständigt ifrågasätter kundvalssystemet är onödigt och 
olyckligt. Det tyder enligt Kristdemokraternas uppfattning på att man antingen inte förstår 
systemet, eller ännu värre; att man inte litar på människor. Man tror inte att medborgarna 
och civilsamhället vet sitt eget bästa och inte vill ta ansvar för sig och sin bit av samhället. 
• Konkurrensneutralitet. Att positivt särbehandla sin egen verksamhet är synnerligen 
populärt. Och mycket skadligt, om man i samhällets och medborgarnas tjänst vill ta till vara 
effektiviteten i verktyget konkurrens. Men konkurrens är ett alldeles för kraftfullt verktyg 
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för att det ska få härja fritt. Det är kommunens uppgift att hålla den på mattan, reglera, 
stimulera och begränsa den. Det oppositionen brukar ha svårt att fatta är hur riskabelt det 
är att ha egen verksamhet på samma marknad som de privata företagen. Och framför allt 
hur skadligt det är att ge fördelar till egna verksamheten. 
Kristdemokraternas uppfattning är att det borde vara lätt att enas över blockgränserna 
kring dessa punkter.” 
 
- - - - - 
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§ 79 Dnr KFKS 2017/1118 

Program för konst och kultur i det offentliga rummet 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige antar föreslaget program för konst och kultur i det offentliga rummet. 
 
Det innebär att reglementena för kommunstyrelsen, kulturnämnden och natur- och 
trafiknämnden ändras enligt följande. 

1) Kommunstyrelsen  
A. § 2 punkten H6 (ny) 

Ansvara för ”Konsten att skapa stad och ”Konsten att skapa konst i hela 
Nacka” i enlighet med programmet för konst och kultur i det offentliga 
rummet. 

B. § 2 punkten I, tillägg i 1. 
… inklusive konst och kultur i det offentliga rummet i enlighet med 
programmet för konst och kultur i det offentliga rummet. 

 
2) Kulturnämnden 

A. § 2 punkten B 14 utgår. 
B. § 2 punkten B 14 (ny lydelse) 

Ansvara för Öppna konsten enligt programmet för konst och kultur i det offentliga 
rummet. 

C. § 2 punkt B15 (ny)  
D. Ansvara för dokumentation och tillgänglighet till konst i offentliga rum 

genom den Öppna konsten enligt programmet för konst och kultur i det offentliga 
rummet. 

 
3) Natur- och trafiknämnden 

A. § 2 B, ny punkt 2, övriga får ny numrering. 
Ansvara för drift och underhåll av konst i offentliga rum som nämnden i övrigt har ett 
driftsansvar för i enlighet med programmet för konst och kultur i det offentliga rummet 

 
Arbetet med genomförandet av programmet för konst och kultur ska återrapporteras till 
kommunstyrelsen årligen och bör innehålla en redovisning av vilka kulturella begivenheter 
som genomförts och vilka konstnärliga verk som kommit på plats, samt kostnaderna för 
detta. 
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Ärende 
Förslaget är att kommunfullmäktige ska anta ett samlat styrdokument för utveckling av och 
konst i det offentliga rummet och tillgänglighet till den konst som finns i Nackas offentliga 
rum. Förslaget bygger på en sammanvägning av de två metoder som tillämpas idag, Konsten 
att skapa stad och Öppna konsten. Konsten att skapa stad har en starkare betoning på 
medskapande och användning av konst och kultur för att utveckla Nacka som geografiskt 
område. Kulturnämndens uppdrag i Öppna konsten om tillgänglighet och dokumentation 
om konst i det offentliga rummet blir att väsentligare när Nacka kommun utvecklas. Det 
föreslås därför att kommunstyrelsen ska ansvara för användning av konst och kultur i all 
utveckling av det geografiska området och när konst i övrigt ska tillkomma i det offentliga 
rummet eller i välfärdfastigheter som kommunen ansvarar för. Kulturnämnden föreslås få 
ett förstärkt uppdrag om dokumentation av och tillgänglighet till konst i kommunens 
offentliga rum, med beteckningen Öppna konsten. I detta ska ingå kommunens konstarkiv. 
Natur- och trafiknämnden föreslås få ett tydligt uppdrag för drift av konst i det offentliga 
rummet utomhus, vilket omfattar att nämndens kunskap på de områdena ska tas tillvara i 
planeringen av konst i det offentliga rummet. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 10 april 2018 
Förslag till program för konst och kultur i det offentliga rummet 
Inventering Öppna Konsten 
Kulturnämndens beslut den 13 februari 2018, § 8 
Natur- och trafiknämndens beslut den 20 februari 2018, § 27 
Yttrande från natur- och trafiknämnden 
 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), Jan-Eric Jansson (KD) 
och Gunilla Grudevall Sten (L), bifall till stadsledningskontorets förslag med följande 
tillägg.  
 
”Arbetet med genomförandet av programmet för konst och kultur ska återrapporteras till 
kommunstyrelsen årligen och bör innehålla en redovisning av vilka kulturella begivenheter 
som genomförts och vilka konstnärliga verk som kommit på plats, samt kostnaderna för 
detta.” 
 
Emelie Friberg (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP), att kulturnämnden ska 
ansvara för programmet för konst och kultur i offentlig miljö. 
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Beslutsgång 
Med avslag på Emelie Fribergs yrkande beslutade kommunstyrelsens arbetsutskott 
beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet hade velat att kommunen, innan beslut låtit remittera frågan till Statens 
konstråd, KRO och Konstfrämjandet för att för att få en vidare syn på ärendet. Vår egen 
syn är vad gäller huvudmannafrågan att kulturnämnden ska vara huvudman, något som f.ö. 
även Natur- och trafiknämnden föreslagit.  
 
Konsten att skapa stad” ska ta fram allt från ”oaser i byggkaos” till permanenta konstverk. 
Man använder värdeorden öppenhet och mångfald. Det är en ambitiös ansats men som 
omvärderar den offentliga konstens egenvärde och dess roll i ett demokratiskt samhälle.  
  
På Nacka kommuns webbplats finns dokumentet ”Konceptlogik” som visar de mål och 
visioner man har med konstprogrammet. Bland målen finns ”ökade markpriser” och 
”högre bostadspriser”! I stället för att se till kommuninvånarnas bästa går man alltså 
byggaktörernas ärende och använder kommunala medel i syfte att bygga dyrare lägenheter. 
Det är en omvänd fördelningspolitik.  
  
Förutom den ekonomiska politik som ligger bakom förslaget vill vi att få in yttranden från 
sakkunniga. Kulturnämnden presenterades ingen utvärdering av "Konsten att skapa stads” 
hittills uppnådda resultat och kvalitet. Det är alltför lätt för politiker att blanda ihop 
konstnärliga uttryck med politiska mål.” 
 
Emelie Friberg lät anteckna följande för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Kulturnämnden har beslutat att föra över kommunens konstpolitik till kommunstyrelsen. 
Det kan säkert finnas fördelar med det, men vi befarar att konstens syfte förvanskas. Från 
att vara en kulturyttring fristående från kommersiella intressen, ska konsten istället gå de 
kommersiellas ärenden. Detta gestaltas med all tydlighet i kommunstyrelsens formuleringar 
om konstens syfte. På Nacka.se läser vi att konsten ska användas för att skapa högre 
markpriser och högre bostadspriser. Detta är inte bara plumpt. Det går på tvärs mot vår 
gemensamma strävan att bygga ett hållbart samhälle utan segregation. 
 
Vi tror att kulturnämnden är en bättre förvaltare av kommunens konstpolitik.” 
 
- - - - - 
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§ 80 Dnr KFKS 2018/287 

Tilldelning av upphandlingskontrakt i separata delar 
Yttrande till Konkurrensverket 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar inköpsenhetens förslag till svar till Konkurrensverket om 
skyldigheten enligt lagen om offentlig upphandling att motivera varför ett 
upphandlingskontrakt inte tilldelas i separata delar. 
 

Ärende 
Enligt lagen om offentlig upphandling (LOU) ska en upphandlingsmyndighet motivera 
varför ett kontrakt i en upphandling inte kan tilldelas flera anbudsgivare, genom olika 
delkontrakt. Konkurrensverket har begärt en redogörelse för hur Nacka kommun har 
tillämpat regeln om denna motiveringsskyldighet vid kommunens tio senast avslutade 
upphandlingar över tröskelvärdena. Nacka kommun har i upphandlingsdokumentet för en 
(1) av dessa tio upphandlingar uttryckligen motiverat anledningen till att kontraktet inte 
delats upp. Skälen till varför ett kontrakt i det enskilda fallet inte har delats upp har dock 
beaktats under behovs- och marknadsanalysen i varje enskild upphandling. I det föreslagna 
yttrandet anges att kommunen framöver kommer att lämna samtliga motiveringar direkt i 
upphandlingsdokumentet.  
 

Handlingar i ärendet 
Inköpsenhetens tjänsteskrivelse den 28 mars 2018 
Förslag till yttrande 
Skrivelse från Konkurrensverket den 12 mars 2018 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med inköpsenhetens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 81 Dnr KFKS 2018/343 

Ändring av ersättningsformer i kundval för hemtjänst, 
ledsagning och avlösning  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 

1. Ersättning utgår, för en omställningstid om högst fyra dagar, med det checkbelopp 
som gäller för i vart enskilt fall beviljad insats, vid 

a. oplanerad frånvaro vid inläggning på sjukhus 
b. planerad hemgång från sjukhus som ställs in 
c. dödsfall. 

 
2. Ersättning utgår, motsvarande det gällande checkbeloppet, för en timme beviljad 

insats för genomförandesamtal med ny kund. 
 

3. Ersättning motsvarande det gällande checkbeloppet, utgår för utförd tid vid 
deltagande för att ta fram en samordnad individuell plan (SIP).  
 

De nya ersättningsvillkoren ska gälla från och med den 1 juni 2018. 
 

Ärende 
Äldrenämnden har gjort en översyn av ersättningen till anordnare inom kundvalet för 
hemtjänst, ledsagning och avlösning. Översynen avsåg 1) checkbelopp för bom- och 
omställningstid och 2) övriga förslag på insatser där checkbelopp kan utgå. Översynen har 
lett till tre förslag om ytterligare ersättning. Det första är att ersättning ska kunna utgå 
under högst fyra dagar om en person oplanerat läggs in på sjukhus, en planerad hemgång 
från sjukhus ställs och vid dödsfall. Det andra är att ersättning ska utgå för en timme när 
anordnaren har genomförandesamtal med en ny kund. Det tredje förslaget är att 
anordnaren ska få ersättning för den faktiska tid som den har medverkat för att ta frm en 
samordnad individuell plan (SIP). Förslagen berör även socialnämndens ansvar inom detta 
kundval och nämnden har tillstyrkt förslagen.  
Äldrenämnden kopplar förslagen till kommunens övergripande mål om ”bästa utveckling 
för alla” och ”stark och balanserad tillväxt”. 
 
Stadsledningskontoret tillstyrker de föreslagna justeringarna av ersättningsvillkoren. 
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Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 10 april 2018 
Äldrenämnden den 28 mars 2018, § 17 
Socialnämnden den 27 mars 2018, § 16 
Socialnämndens yttrande till äldrenämnden den 27 mars 2018 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i äldrenämnden den 28 mars 2018, § 17 
Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 

1. Kommunfullmäktige beslutar att checkbelopp utgår för omställningstid för beviljad 
tid under högst 4 dagar vid oplanerad frånvaro vid inläggning på sjukhus, vid 
planerad hemgång från sjukhus som ställs in och vid dödsfall. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att checkbelopp utgår för genomförandesamtal vid ny 
kund motsvarande 1 timme. 

3. Kommunfullmäktige beslutar att checkbelopp utgår för utförd tid vid deltagande i 
SIP – samordnad individuell plan.  

4. Kommunfullmäktige beslutar att de nya villkoren ska gälla från och med den 1 juni 
2018. 

Beslut i socialnämnden den 27 mars 2018, § 16 
1. Socialnämnden tillstyrkte äldrenämndens förslag till beslut om ändrade villkor i 

kundvalet hemtjänst, ledsagning och avlösning.  
2. Beslutet justerades omedelbart. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Den aktuella ändringen är helt klart väl motiverad och där har Vänsterpartiet inget att 
invända. Vi vill dock nu, som i alla sammanhang där kundval är uppe för beslut, påpeka att 
vi generellt är motståndare till kundvalssystemet. Systemet innebär ett konstlat sätt att göra 
marknad av de samhälleligt finansierade välfärdstjänsterna och låta privata företag göra 
affär på det. När samhället själv driver verksamheten så finns andra drivkrafter än när 
privatägda, vinstdrivande företag, bedriver verksamheten. Det innebär inte att 
Vänsterpartiet är emot valfrihet, något som den moderatledda majoriteten ofta försöker 
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påstå. I själva verket är vi för valfrihet, men då en reell valfrihet som har att göra med 
innehållet i tjänsterna som medborgaren får ta del av, inte ett val av om firma A eller firma 
B ska anlitas. Det senare är ju inte på något sätt en garanti varken för kvalitet eller att kunna 
välja det viktiga, innehållet.” 
 
Emelie Friberg lät anteckna följande för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Socialdemokraterna har funderingar kring så kallad bomtid, och att det inte finns med i 
förslaget. Däremot kan vi instämma i att underlaget är för litet för att kunna ta beslut om 
det idag, och avvaktar därmed angående just bomtid till beslutet som kommer senare. Vi 
vill också påminna om att socialdemokraterna inte var för beslutet om en enhetscheck när 
den infördes, utan var för en differentierad check. Det är inte rimligt med samma check för 
julafton som för en torsdagseftermiddag.” 
 
- - - - - 
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§ 82 Dnr KFKS 2017/1038 

Avskaffa kundvalssystemet  
Motion den 11 november 2017 av Rolf Wasteson, Birgit Hansson, Barbro Sörman och 
Borna Roshani (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut: 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen då kundval är en av Nackas styrprinciper 
och en del av kommunens systematiska kvalitetsarbete. Syftet med kundvalet är att ge 
kommuninvånarna direkt inflytande över den service de har rätt till.  
 

Ärende 
I motionen föreslås att kundvalssystemet och begreppet kund ska avskaffas. Motionärerna 
anser att de demokratiska rättigheterna reduceras när medborgare ses som kunder, att 
systemet i sig har blivit kostnadsdrivande och har missgynnat människor som av olika skäl 
har svårt att ta reda på vad olika alternativ innebär.  
 
Kundval föddes i Nacka kommun under mitten av åttiotalet och har sedan dess utvecklats 
på olika områden till att numera omfatta nästan all individuellt riktad service inom förskola, 
utbildning, individ- och familjeomsorg samt äldreomsorg. Kundval är en av Nackas 
styrprinciper och en del av kommunens systematiska kvalitetsarbete. Syftet med kundvalet 
är att ge medborgarna direkt inflytande över den service de har rätt till.  
 
Genom tydliga och transparanta mätsystem har ytterst medborgarna makten över vilka som 
ska tillhandahålla välfärden. För att veta vilka verksamheter som erbjuder bra kvalitet 
fokuserar kommunen på att utveckla resultatuppföljning av verksamheterna – oavsett om 
de är privata, ideella eller kommunala. Genom att göra resultaten tillgängliga för 
medborgarna kan de själva se och avgöra vilka verksamheter som fungerar. Alla anordnare, 
privata som kommunala, konkurrerar därmed med varandra på lika villkor. Kundvalet 
skapar incitament för kvalitetsförbättringar och mångfald.  
 
Begreppet kund är centralt i den nuvarande kundvalsmodellen och tydliggör relationen 
mellan anordnare och medborgarna. 
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Handlingar i ärendet 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 4 april 2018 
Motion 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), bifall förnyelseenhetens 
förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets arbetsutskottsgrupp. 
 
”Nacka kommun införde tidigt kundval och har successivt byggt ut det för att möjliggöra 
val av skola, förskola, hemtjänst, äldreomsorg, kulturskola, mm, mm. Nackaborna har 
uppskattat detta och vill inte bli fråntagna den möjligheten, det har de visat, inte minst 
genom att ge allianspartierna en majoritet av rösterna i de kommunala valen sedan 1970-
talet. Kundvalet har dessutom raderat ut köer till offentlig service, genom att andra än 
kommunen har kunnat erbjuda platser, t.ex. inom musikskolan.  
 
Vänsterpartiet är ett i grunden socialistiskt parti som tror på kollektiva lösningar i alla lägen 
och som ofta förespråkar offentlig drift och offentligt ägande. Och det är så klart att det är 
den grundläggande ideologin som slår igenom i denna motion. Vänsterpartiet vill inte ha 
valfrihet, och inte heller privata entreprenörer som driver t.ex. skolor eller äldreboenden. 
Utan det är i stället byråkrater och politiker som ska bestämma i vilken kommunal skola 
Kalle ska gå i eller på vilket kommunalt äldreboende som Agda ska bo. Alltså som det var 
på 1970-talet.  
 
I motionen framför man ogillandet av ordet ”kund”. Det är väl för att det är ett mer 
kommersiellt klingande ord. Vad partiet i stället vill ha för benämning framgår inte. Kanske 
”medborgare” eller kanske ”kamrat”?  
 
Nej, Vänsterpartiets politik, med återgång till det gamla, skulle både ta bort 
valmöjligheterna och leda till högre skatt. Det har ju V själva visat varje år i sin egen 
skuggbudget med en ständigt återkommande skattehöjning med 50 öre. På riksplanet vill 
man också höja en radda skatter som t.ex. skatten på arbete, fastighetsskatten och skatten 
på sparande, återinföra förmögenhetsskatten, gåvoskatten och arvsskatten.” 
 
- - - - - 
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§ 83 Dnr KFKS 2017/1035 

Kolloverksamhet för barn i Nacka 
Motion den 10 november 2017 av Rolf Wasteson, Birgit Hansson, Barbro Sörman och 
Borna Rashani (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen. Bedömningen är att barn och ungdomar i 
Nacka redan erbjuds verksamheter i och utanför kommunen som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen och att taxan för kolloverksamhet som fastställs av kommunfullmäktige i 
samband med ärendet om mål och budget redan är anpassad för hushåll med lägre 
inkomster. 
 

Ärende 
Motionärerna har i en motion föreslagit att det ska anordnas kolloverksamhet i Nacka 
kommun, att alla som söker ska kunna erbjudas plats och att kolloavgifterna ses över. 
Nacka kommun erbjuder idag kolloverksamhet för nackabor i Norrtälje och Filipstads 
kommun enligt taxa fastställd av kommunfullmäktige. Taxan är differentierad och innebär 
att avgiften sätts utifrån hushållets gemensamma inkomst. Utöver denna kolloverksamhet 
bedrivs daglägerverksamhet på Velamsund och helt kostnadsfria sommarlovsaktiviteter på 
olika platser i kommunen. Även föreningslivet ordnar olika läger och idrottsskolor.  
Kommunfullmäktige föreslås därför avslå motionen eftersom bedömningen är att barn och 
ungdomar i Nacka redan erbjuds verksamheter i och utanför kommunen som uppfyller 
intentionerna bakom förslagen och att taxan för kolloverksamhet som fastställs av 
kommunfullmäktige i samband med ärendet om mål och budget redan är anpassad för 
hushåll med lägre inkomster. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 5 april 2018 
Protokollsutdrag fritidsnämnden den 15 februari 2018, § 8 
Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i fritidsnämnden den 15 februari 2018, § 8 
Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige avslår motionen, dels för att den kolloverksamhet och de dagläger 
som kommunen redan finansierar delvis uppfyller intentionerna bakom förslagen i 
motionen, dels för att bedömningen är att med kommunens beslutade differentierade taxa 
bedöms alla ha möjlighet att betala en egen deltagaravgift för kollo. 
 

Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade bifall till förslagen i motionen. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Khashayar Farmanbars yrkande beslutade kommunstyrelsens arbetsutskott i 
enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 84 Dnr KFKS 2017/1174 

Snabbladdningsstationer i Nacka   
Motion den 11 december 2017 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Natur- och trafiknämnden fick i beslutet den 13 november 2017, § 307, om mål och budget 
2010-2020 (särskilt beslut nr 39) i uppdrag att ta initiativ till fler laddstolpar. 
Kommunfullmäktige bedömer att det uppdraget omfattar att översiktligt kartlägga 
möjligheten att på kort och lång sikt bygga ut anläggningar för snabbladdning av elbilar på 
strategiska ställen i Nacka. Förslaget i motionen kan med detta anses bifallet. 
 

Ärende 
I motionen ”Snabbladdning ur ett hållbarhetsperspektiv” föreslår Sidney Holm och 
Lisskulla Zayane (MP) att kommunen tar fram en strategi för utbyggnad av 
snabbladdningsstationer över hela Nacka så att fler får möjlighet att snabbladda sina elbilar.  
 
Det ligger inte inom kommunens kompetensområde att vara huvudman för 
snabbladdnings-stationer för allmänt bruk. Däremot bör kommunen, på motsvarande sätt 
som för bilar som drivs med traditionella bränslen, i sin översiktliga fysiska planering ta 
med behovet av ställen där man kan ladda eldrivna fordon. Stadsledningskontoret bedömer 
att det uppdrag som natur- och trafiknämnden fick i beslutet om mål och budget 2018-
2020 om att ta initiativ till fler laddningsstolpar, omfattar att göra en övergripande 
sammanställning över var tillräcklig kapacitet för snabbladdning av elbilar finns i det 
befintliga elnätet och vad som behöver byggas ut för att erbjuda den kapaciteten till utvalda 
platser. Ett urval av huvudmän för befintliga etableringar som kan tänkas ha intresse av 
snabbladdningsstationer kan tillfrågas om sitt intresse för att anlägga och driva en sådan 
anläggning.    
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 7 mars 2018 
Motion 

Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar (S) bifall till 
stadsledningskontorets förslag 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade i enlighet Sidney Holms yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp. 
 
”Socialdemokraterna krävde för två år sedan plan för elbilspool och laddningsstationer i 
Natur- och trafiknämnden. Alliansen valde då att hårdnackat motsätta sig dessa planer på 
att skapa förutsättning för grönare infrastruktur i Nacka. Det är rimligt att tiden äntligen 
hunnit ikapp alliansen.” 
 
- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 85 

Övriga frågor 

Beslut 
Det fanns inga övriga frågor på mötet. 
 
- - - - - 
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